
Protokół  Nr 5/2007 
z posiedzenia Komisji Porz ądku Publicznego i Praworz ądno ści 

odbytego w dniu 14 maja 2007r. 
 
Obecni na posiedzeniu:  
Budych Sylwester - Przewodniczący Komisji 
Znamirowska-Szwarc GraŜyna - Z-ca Przewodniczącego Komisji 
Maciejewski Mieczysław - członek Komisji 
Półtorak Wojciech - członek Komisji 
 
Porządek posiedzenia:  

1. Analiza funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy, opracowanie 
zasad organizacji i finansowania szkół w gminie 

2. Przygotowanie OKSiR-u do letniego wypoczynku szkół i klubów oraz imprez wg 
"kalendarza" 

3. Omówienie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Zbąszynek  

4. Sprawy bieŜące (projekty uchwał) 
 
Posiedzenie Komisji trwało od godz. 9.00 do godz. 1 3.30 
 
Ad.1  
Skarbnik Aneta Nawracała przedstawiła analizę funkcjonowania placówek oświatowych na terenie 
gminy. Poinformowała równieŜ o planowanym zmniejszeniu oddziałów klas pierwszych w Szkole 
Podstawowej w Zbąszynku i Gimnazjum, pisma informujące o takich zmianach zostały przesłane do 
obu placówek. W nawiązaniu do tematu Wiceprzewodniczący Rady GraŜyna Znamirowska-Szwarc 
odczytał Komisji pisma odnośnie zorganizowania wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieŜy przez 
szkoły, OPS i OKSiR i zaproponował, by upublicznić w gazecie regionalnej informacji z Gimnazjum 
odnośnie wypoczynku letniego. 
Obecny na posiedzeniu Krzysztof Krzywak wyjaśnił, Ŝe szkoły nie są instytucjami, od których 
wymagać się powinno zorganizowania akcji letniej., statutowo tym problemem powinien zająć się 
OKSiR. Dodatkowo jak stwierdził, dyrektorzy nie posiadają takich dyspozycji, by na urlopie zatrudniać 
lub zwołać nauczycieli. 
Innego zdania była Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk stwierdzając, Ŝe dyrektor szkoły, jako  osoba 
zarządzająca posiada moŜliwość ściągnięcia nauczyciela na urlopie przy odrobinie chęci. 
 
Ad.2  
Jerzy Skrzypczak Kierownik OKSiR przedstawił Komisji plan imprez przewidzianych na wypoczynek 
letni dzieci i młodzieŜy /informacja w załączeniu do niniejszego protokołu/. Poinformował, Ŝe oferta 
imprez zostanie przesłana równieŜ na wioski, które, jeśli wyraŜą chęć, będą mogły skorzystać z tej 
oferty. 

 
Ad.3.  
Ryszard Towarzy ński w temacie przesłanego projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Zbąszynek przedstawił projekt uchwały po naniesieniu uwag 
poprzednich Komisji w miesiącu kwietniu. W związku z pytaniem Przewodniczącego Komisji Sylwestra 
Budycha o umocowania prawne dot. obowiązku podłączania się do kanalizacji w Chlastawie Zastępca 
Burmistrza Ewa Omelczuk poinformowała, Ŝe problem będzie na uwadze i będzie umocowanie 
prawne, które umoŜliwi wyegzekwowanie obowiązku.  
Komisja nie wniosła dodatkowych uwag w temacie projektu uchwały. 
 
Ad. 4  
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak przedstawił Komisji ustalenia Komisji Statutowej w 
temacie zmian zaproponowanych do Statutu Gminy Zbąszynek.  
Radny Wojciech Półtorak wstrzymał się od wprowadzenia zmiany w postaci wprowadzenia głosowania 
imiennego, czy jest to zgodne z ustawą o ochronie danych osobowych. 
W temacie określenia powołania Komisji Regulaminowej Komisja wzięła pod uwagę czy Komisja 
byłaby Komisją doraźną czy teŜ stałą.  
Radna Znamirowska-Szwarc była zdania, Ŝe powinna być Komisją stałą. Pozostali członkowie Komisji 
wstrzymali się od głosu. Ostatecznie nad wprowadzeniem zaproponowanych zmian do Statutu w 



formie uchwały Komisja skierowała projekt pod obrady sesji stosunkiem głosów 1 „za” i 3 głosy 
wstrzymujące. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk poinformowała o potwierdzeniu przez Starostwo dofinansowania 
przebudowy skrzyŜowania na ul. Wojska Polskiego. 
 
W sprawach bie Ŝących   
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk poinformowała Komisję o treści pisma ze Starostwa odnośnie 
partycypacji w kosztach zakupu cysterny dla zabezpieczenia awaryjnego ludności w wodę pitną (nasz 
udział 3200zł, beczkowóz stacjonowałby w Świebodzinie). 
Komisja nie wyraziła chęci partycypacji w kosztach. 
 
W sprawach bieŜących Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk przedstawiła wnioski dwóch 
mieszkańców gminy dot. zakupu działek w formie wieczystego uŜytkowania, gdzie zgodnie z 
obowiązującą uchwałą wymagana jest zgoda Rady. Celem uzupełnienia przedstawionego problemu 
Halina Kaczmarek udzielała odpowiedzi na zadawane pytania w tym temacie, informując o planach 
wnioskodawców, zasadach korzystania z wieczystego uŜytkowania. 
Komisja ustosunkowała się do wniosku p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 
podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej, jawność 
wyłączyła podinspektor Magdalena Tomaszewska/  3 głosami „przeciw” i 1 głosem wstrzymującym, 
natomiast odnośnie zagospodarowania terenu Komisja odniesie się w terminie późniejszym i 
naglącym. 
W temacie wniosku p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art.5 ust.2 
ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączyła 
podinspektor Magdalena Tomaszewska/ Komisja ustosunkowała się  2 głosami „za”, 1 „przeciw” i 1 
wstrzymującym. 
 
Komisja wystąpiła z wnioskiem o przygotowanie informacji dot. zbiorowego przekwalifikowania 
gruntów rolnych na leśne i nieuŜytków na leśne (zestawienie). 
 
Przewodnicz ący Komisji Sylwester Budych  zapoznał Komisję z pismem od Starosty dot. 
zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Świebodzińskiego w temacie likwidacji szpitala w 
Świebodzinie. 
Komisja zaopiniowała projekt likwidacji szpitala pozytywnie pod warunkiem, Ŝe podczas przekształceń 
własnościowych mających miejsce zostanie zapewnione: opieka medyczna dla mieszkańców naszej 
gminy oraz dalsze funkcjonowanie karetki pogotowia 
 
Tadeusz Czy Ŝ zapoznał Komisję z projektem uchwały dot. sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w związku z lokalizacją farmy wiatraków. Ustalenia: firma ustawi 
wiatrak próbny, inwestor ponosi wszelkie koszty planu zagospodarowania przestrzennego na 
podstawie trójstronnego porozumienia. 
Komisja zapoznała się z projektem uchwały i skierowała jednogłośnie pod obrady sesji.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
 
 
Przewodniczący Komisji 
 
Sylwester Budych 
 
Wyciąg z protokołu otrzymują: 
1. Burmistrz 
2. Zastępca Burmistrza 
3. p.o. Sekretarz 
4. Skarbnik 
5. Przewodniczący Rady 
6. Przewodniczący Komisji 



 
 
 


